
Innst. 155 S
(2023–2024)

Innstilling til Stortinget 
fra energi- og miljøkomiteen

Dokument 8:21 S (2023–2024)

Innstilling fra energi- og miljøkomiteen om Repre-
sentantforslag fra stortingsrepresentantene Sofie
Marhaug og Geir Jørgensen om å stanse elektrifise-
ring av Melkøya

Til Stortinget

1. Sammendrag
I dokumentet fremmes følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen trekke tilbake tillatelsen
som gjelder de endrede utbyggingsplanene (endret
PUD/PAD) for Snøhvitfeltet og Hammerfest LNG.»

Det vises til dokumentet for nærmere redegjørelse
for forslaget.

2. Komiteens merknader
Ko m i t e e n ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r b e i d e r -

p a r t i e t ,  M a n i  H u s s a i n i ,  M a y  B r i t t  L a g e s e n ,
S t e i n  E r i k  L a u v å s ,  L i n d a  M o n s e n
M e r k e s d a l  o g  l e d e r e n  M a r i a n n e  S i v e r t s e n
N æ s s ,  f r a  H ø y r e ,  N i k o l a i  A s t r u p ,  B å r d
L u d v i g  T h o r h e i m ,  O v e  Tr e l l e v i k  o g
M a t h i l d e  Tyb r i n g - G j e d d e ,  f r a  S e n t e r p a r -
t i e t ,  A l e k s a n d e r  Ø r e n  H e e n ,  G r o - A n i t a
M yk j å l a n d  o g  H a n s  I n g e  M y r v o l d ,  f r a
F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  Te r j e  H a l l e l a n d  o g
M a r i u s  A r i o n  N i l s e n ,  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i ,  L a r s  H a l t b r e k k e n ,  f r a  R ø d t ,

S o f i e  M a r h a u g ,  f r a  Ve n s t r e ,  O l a  E l v e s t u e n ,
f r a  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e ,  U n e  B a s t h o l m ,
o g  f r a  K r i s t e l i g  Fo l k e p a r t i ,  K j e l l  I n g o l f
R o p s t a d , viser til at elektrifisering og oppgradering av
LNG-anlegget på Melkøya ble grundig behandlet i Stor-
tinget våren 2023, og viser i den forbindelse til de
respektive partienes merknader i Innst. 276 S (2022–
2023).

Ko m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r -
b e i d e r p a r t i e t ,  H ø y r e  o g  S e n t e r p a r t i e t ,  leg-
ger til grunn at partiene ikke har endret standpunkt
siden forrige behandling i Stortinget.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i ,  R ø d t ,  Ve n s t r e ,  M i l j ø p a r t i e t
D e  G r ø n n e  o g  K r i s t e l i g  Fo l k e p a r t i  viser til at
regjeringen den 8. august 2023 godkjente endrede ut-
byggingsplaner for Snøhvit Future-prosjektet, elektrifi-
sering av Hammerfest LNG, samt konsesjon for nye
kraftledninger. Samtidig lanserte regjeringen et mål om
å øke kraftproduksjonen i Finnmark tilsvarende Ham-
merfest LNGs forbruksøkning på 350 MW innen 2030.
Regjeringen forsikrer at kraftprosjekter ikke skal gå på
bekostning av reindriftsutøvernes rettigheter.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at NVE har advart
mot at det er krevende å bygge ut kraft i Finnmark. I et
brev med tittelen «Om NVEs pågående arbeid med kon-
sesjonssaker i Finnmark» skriver etaten:

«Samtlige av konsesjonssakene i Finnmark er kre-
vende og har lav framdrift. Dette skyldes både at flere av
sakene krever tilleggsutredninger fra tiltakshaver,
omfattende vurderinger av miljø- og naturinngrep, og
krevende prosesser mot reindriftsinteressene. Dette er
det viktig å ta med i betraktningen, når man politisk skal



2 Innst. 155 S – 2023–2024

vurdere ambisjonsnivået man vil uttrykke for framdrift
i konsesjonssakene i Finnmark.»

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i ,  R ø d t  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e
G r ø n n e  merker seg at Sametinget ikke er blitt konsul-
tert, og mener konsultasjonsplikten er brutt. Olje- og
energiministeren skriver i sitt svarbrev av 31. oktober at
nettutbyggingen fra Skaidi til Hyggevatn er de tiltakene
på land i anledning prosjektet som direkte berører de
samiske reinbeitedistriktene.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i ,  R ø d t ,  Ve n s t r e  o g  M i l j ø p a r t i -
e t  D e  G r ø n n e  merker seg at det har kommet flere
signaler om at det vil lanseres store kraftprosjekter på
land som følge av Melkøya-vedtaket, blant annet at NVE
skal prioritere slike saker og at de har gitt kraftprodu-
sentene en frist innen 17. november 2023 for å melde
inn modne kraftprosjekter, ifølge en pressemelding
sendt 25. oktober 2023.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener at å tillate nye vind-
kraftprosjekter i samiske reinbeiteområder, som dekker
mye av Finnmark, er uansvarlig, og viser til at Fosen-
dommen ikke er fulgt opp.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at Stortinget tidlige-
re har bedt om vurdering av CO2-fangst som alternativ
til kraft fra land og Melkøya-elektrifisering. D i s s e
m e d l e m m e r  mener vedtaket ikke er fulgt opp, da Ol-
jedirektoratet kun vurderte rettighetshavernes egne tall
fra 2010 uten involvering av andre fagmiljøer som
Gassnova.

På denne bakgrunn fremmer d i s s e  m e d l e m -
m e r  følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen trekke tilbake tillatelsen
som gjelder de endrede utbyggingsplanene (endret
PUD/PAD) for Snøhvitfeltet og Hammerfest LNG.»

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t ,  Ve n s t r e  o g  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i  viser
til Dokument 8:115 S (2022–2023), Representantforslag
om at kraft til Hammerfest LNG og Snøhvit må baseres
på gasskraftverk med CO2-fangst og -lagring (CCS) fra
representanter fra Venstre, og tilhørende Innst. 276 S
(2022–2023).

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i ,  R ø d t ,
Ve n s t r e ,  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  o g  K r i s t e -
l i g  F o l k e p a r t i  viser videre til vedtak 596 (2022–
2023) som lyder:

«Stortinget ber regjeringen, i forbindelse med
behandlingen av Snøhvit Future, foreta en egen vurde-
ring av om fangst og lagring av CO2 kan være et alterna-
tiv til elektrifisering av Melkøya med kraft fra land som

kan realiseres innen 2029 og gjennomføres uten at
fremtidig gassproduksjon blir redusert.»

D i s s e  m e d l e m m e r  mener regjeringen ikke har
fulgt opp vedtaket, og påpeker at det må gjøres. D i s s e
m e d l e m m e r  understreker at regjeringen ikke gjorde
noen egen vurdering av om fangst og lagring av CO2 kan
være et alternativ til elektrifisering av Melkøya med
kraft fra land, og at de baserte sin såkalte vurdering av
dette på Equinors egne tall.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  R ø d t  o g  M i l -
j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  viser til Equinor som er tyde-
lige på at Melkøya-anlegget ikke har en levetid etter
2030 uten elektrifisering, og at olje- og energiministeren
skriver i sitt svar til komiteen i behandlingen av Doku-
ment 8:115 S (2022–2023) at elektrifisering av Melkøya
med kraft fra land vil bidra til å forlenge levetiden av an-
legget til 2040.

D i s s e  m e d l e m m e r  vil understreke at elektrifi-
sering av Melkøya ikke er et klimatiltak, men tvert imot
bidrar til å forlenge levetiden til fossil energi og klimag-
assutslipp.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i ,  Ve n s t r e ,  M i l j ø p a r t i e t  D e
G r ø n n e  o g  K r i s t e l i g  Fo l k e p a r t i  anerkjenner at
Europa har et økt behov for norsk gass for å bli uavhen-
gige av russisk gass, men vil understreke at dette er på
kort sikt.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at EU har satt seg ek-
stremt ambisiøse fornybarmål og satt en stopper for
langsiktige gasskontrakter etter 2049, og at Norge bør ta
signalene fra Norges viktigste marked på alvor.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener derfor at det mest
nærliggende klimatiltaket for Melkøya vil være å fjerne
utslipp ved hjelp av CCS.

D i s s e  m e d l e m m e r  vil videre vise til at beslut-
ningen om elektrifisering av Melkøya har møtt stor fol-
kelig motstand, også fra Sametinget, og vil poengtere at
uten elektrifisering faller hovedbegrunnelsen for byg-
ging av 420 kV-linja mellom Skaidi og Hammerfest bort.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener det er avgjørende at
Norge finner løsninger på klimakrisen som ikke forver-
rer naturkrisen og uten å gå på bekostning av lokalbe-
folkningens og urfolks rettigheter. Norsk natur er under
sterkt press og det krever nøye prioritering av hva som
bygges ut.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i ,  R ø d t ,  Ve n s t r e ,  M i l j ø p a r t i e t
D e  G r ø n n e  o g  K r i s t e l i g  Fo l k e p a r t i  er imot
elektrifisering av Melkøya med kraft fra land, men un-
derstreker at utslippene må fjernes innen 2030. D i s s e
m e d l e m m e r  mener at dersom Equinor ønsker å dri-
ve Melkøya-anlegget videre, er CCS er løsningen som vil
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kunne gi utslippskutt samtidig som den verdifulle for-
nybarkraften forbeholdes andre næringer. CCS er en
dyrere løsning enn kraft fra land og d i s s e  m e d l e m -
m e r  mener det bør forutsettes at Equinor selv betaler
for dette. D i s s e  m e d l e m m e r  er enige med forslags-
stillerne om at stortingsvedtak 596 (2022–2023) om å
utrede bruk av CCS på Melkøya ikke er tilstrekkelig fulgt
opp.

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen pålegge Equinor å fjerne
klimagassutslippene fra gassanlegget på Melkøya uten
bruk av kraft fra land innen 2030.»

Ko m i t e e n s  m e d l e m  f r a  M i l j ø p a r t i e t  D e
G r ø n n e  viser til Miljøpartiet De Grønne sitt represen-
tantforslag Dokument 8:195 S (2022–2023), Innst. 314 S
(2022–2023) om en bærekraftig tildeling av kraft.

3. Forslag fra mindretall
Forslag fra Sosialistisk Venstreparti, Rødt, Venstre, 
Miljøpartiet De Grønne og Kristelig Folkeparti:
Forslag 1

Stortinget ber regjeringen pålegge Equinor å fjerne
klimagassutslippene fra gassanlegget på Melkøya uten
bruk av kraft fra land innen 2030.

Forslag fra Sosialistisk Venstreparti, Rødt, Venstre og 
Miljøpartiet De Grønne:
Forslag 2

Stortinget ber regjeringen trekke tilbake tillatelsen
som gjelder de endrede utbyggingsplanene (endret
PUD/PAD) for Snøhvitfeltet og Hammerfest LNG.

4. Komiteens tilråding
Komiteens tilråding fremmes av medlemmene i ko-

miteen fra Arbeiderpartiet, Høyre og Senterpartiet.

Ko m i t e e n  har for øvrig ingen merknader, viser
til representantforslaget og rår Stortinget til å gjøre føl-
gende

v e d t a k :

Dokument 8:21 S (2023–2024) – Representantfor-
slag fra stortingsrepresentantene Sofie Marhaug og Geir
Jørgensen om å stanse elektrifisering av Melkøya – ved-
tas ikke.

Oslo, i energi- og miljøkomiteen, den 13. desember 2023

Marianne Sivertsen Næss Nikolai Astrup
leder ordfører



Statsråden 

Postadresse: Postboks 8148 Dep 0033 Oslo 
Kontoradresse: Akersgata 59 Telefon* 22 24 90 90 

Org no.: 977 161 630 

Representantforslag 21 S (2023-2024) - om å stanse elektrifiseringen av 
Melkøya 

Jeg viser til brev fra Stortinget 24. oktober 2023 vedlagt representantforslag 21 S (2023-

2024) fra stortingsrepresentantene Sofie Marhaug og Geir Jørgensen. 

Representantene fremmer følgende forslag: «Stortinget ber regjeringen trekke tilbake 

tillatelsen som gjelder for de endrede utbyggingsplanene (endret PUD/PAD) for Snøhvitfeltet 

og Hammerfest LNG.» 

Olje- og energidepartementet godkjente 8. august 2023 endret plan for utbygging og drift 

(PUD) og endret plan for anlegg og drift (PAD) for Snøhvitfeltet og Hammerfest LNG, og ga 

konsesjon til ny 420 kV-ledning fra Skaidi til Hyggevatn og 132 kV-ledning fra Hyggevatn til 

Melkøya.  

Beslutningen om å godkjenne Snøhvit Future-prosjektet innebar formelt og rettslig sett tre 

ulike vedtak fattet av departementet:   

• vedtak etter petroleumsloven om å godkjenne endrede utbyggingsplaner for

Snøhvitfeltet og Hammerfest LNG (endret PUD/PAD),

• vedtak etter henholdsvis energiloven og oreigningslova om anleggskonsesjon og

ekspropriasjonstillatelse til ny 420 kV kraftledning mellom Skaidi og Hyggevatn

transformatorstasjoner med tilhørende endringer i nevnte transformatorstasjoner, og

• vedtak etter henholdsvis energiloven og oreigningslova om anleggskonsesjon og

ekspropriasjonstillatelse til ny 132 kV kraftledning fra Hyggevatn til Melkøya.

Energi- og miljøkomiteen 

Stortinget 

0026 OSLO 

Deres ref Vår ref 

23/1911- 

Dato 

31. oktober 2023

VEDLEGG



 

 

Side 2 
 

Departementet gjennomførte konsultasjoner med Sametinget den 16. juni 2023, og med de 

berørte reinbeitedistriktene i desember 2022 og januar 2023. Konsultasjonene knyttet seg til 

utbyggingen av ny 420 kV kraftledning mellom Skaidi og Hyggevatn med tilhørende 

endringer av transformatorstasjoner på Skaidi og Hyggevatn. Dette er de tiltakene på land i 

anledning prosjektet som direkte berører de samiske reinbeitedistriktene. Sametinget deltok 

som observatør under konsultasjonene med de berørte reinbeitedistriktene.  

 

Regjeringen har ambisjoner for kraft- og nettutbygging i Finnmark. Det er imidlertid ikke nå 

tatt stilling til hvilke konkrete prosjekter som kan gjennomføres for å bidra til målet om å få på 

plass ny kraftproduksjon tilsvarende forbruket på Hammerfest LNG. Jeg er derfor ikke enig 

med forslagsstillerne i at Sametinget også skulle vært konsultert om regjeringens varslede 

kraft- og industriløft for Finnmark.  

 

Det er en klar forutsetning for regjeringen at alle prosjekter for kraft- og nettutbygging også 

fremover vil være gjenstand for ordinær konsesjonsbehandling, og at slike prosjekter ikke 

skal gå på bekostning av reindriftas rettigheter etter artikkel 27 i FNs konvensjon om sivile og 

politiske rettigheter. I forbindelse med behandlingen av konkrete utbyggingsprosjekter som 

kan være aktuelle i denne sammenheng, vil departementet i tråd med sameloven konsultere 

samiske interesser på vanlig måte. Ivaretakelse av reindriftas rettigheter vil være et helt 

sentralt spørsmål i konsesjonsbehandlingen for slike prosjekter.   

 

Jeg har i forbindelse med godkjenningen av Snøhvit Future-prosjektet fulgt opp Stortingets 

vedtak om å foreta en egen vurdering av om fangst og lagring av CO2 kan være et alternativ 

til elektrifisering av Melkøya med kraft fra land. Dette fremkommer av vedtaket 8. august 

2023 om godkjenning av endret utbyggingsplan for Snøhvitfeltet. Jeg har også i brev til 

Stortinget 1. september 2023 redegjort for hvordan vedtaket er fulgt opp. 

 

 

Med hilsen 

 
Terje Aasland 
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